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Érkezett: 2013 DEC 1
Az Országgyűlés

. . .12013 . (. . .) OGY határozat
Hová tűntek és kinél landoltak a pénznyerő automatákból származó milliárdok ?

1. Az Országgyűlés az Országgyűlésről szóló 2012. évi :XXVI. törvény 15* 4)
bekezdése értelmében az Országgyűlés felkéri a Nemzetbiztonsági bizottságot, hogy
soron kívül vizsgálja felül és hozza nyilvánosságra a Nemzetbiztonsági bizottság
október elsejei ülésén ismertetett min ősített jelentést a szerencsejáték piac
viszonyairól, nemzetbiztonsági kockázatairól .

2. A nyilvánosságra hozatal költségeit az Országgyűlés költségvetésébő l kell fedezni.

3. E határozat a közzététele napján lép hatályba.



3

INDOKLÁS

Az Országgyűlés 2012. október 2-án tiltotta be a játéktermek és elektronikus kaszinó k
üzemeltetését annak érdekében, hogy a leginkább rászorultak ne játsszák el pénzüket . A
döntés elfogadása előtt a „statáriális” gyorsaságot, a szerencsejáték-iparban érdekeltekhe z
kapcsolódó rendkívül súlyos nemzetbiztonsági kockázatokkal indokolták . Ekkor Lázár János
elég nyíltan utalt arra is, hogy a szervezett bűnözés képviselői feltűntek a kormánypárti
képviselők körül is, hogy befolyásolják a jogalkotást. A Nemzetbiztonsági bizottság
megismerhetett egy minősített jelentést, mely tartalmazta a konkrét nemzetbiztonsági
kockázatokat . A szolgálatok által készített, csak a döntéshozók legszűkebb köre által
megismert jelentés alapján az iparágról eddig nyilvánosságot nem kapó, ám vélelmezhet ően a
szerencsejáték-ipar szabályozása, tisztasága, ellenőrizhetősége szempontjából
nélkülözhetetlen információk, valamint a szerencsejátékban érdekelt szervezett bűnözői
köröknek a politikát, jogalkotást, államigazgatást befolyásoló törekvésével kapcsolatos tények
szerepelhettek .

Az említett jelentésről időközben az is napvilágra került, hogy a szervezett b űnözői körök
mellett kormánypárti képviselők neve is szerepel benne . Joggal felmerül a kérdés, elégsége s
ok lehet-e ez arra, hogy ne hozzák nyilvánosságra a jelentést? Ha konkrét kockázatokat tárta k
fel a nemzetbiztonsági szolgálatok, akkor történt-e büntető feljelentés azóta ezekben az
ügyekben? Megosztották-e ezeket az információkat, a hatályos törvényi szabályozás szerint a
nyomozó hatóságokkal?

A jelentés tartalmának nyilvánosságra hozatala különösen aktuális az elmúlt hónapo k
történései kapcsán. A parlament egy hónapja úgy döntött, a nemzetgazdasági miniszter
kiemelt díj ellenében pályázati eljárás nélkül is koncessziós szerződést köthet játékkaszinók
üzemeltetésére a megbízhatónak minősített szerencsejáték-szervezőkkel, továbbá a módosítás
alapján a szerencsejáték-szervezők levonhatják játékadójukból a koncessziós díj összegét. Az
Országgyűlés által december 9-én elfogadott törvény szerint ötszázezer lakosonkén t
legfeljebb egy játékkaszinót lehet üzemeltetni, azzal a megkötéssel, hogy a fővárosban és Pest
megyében összesen maximum ötöt, a Dunántúlon és a keleti országrészben pedig hármat-

hármat .

Ráadásul az a látszat, hogy valakik ismét meggyőzték a jogalkotást uraló kormánypárti

képviselőket arról , hogy nem kell a szerencsejáték ipar hatékony ellenőrzésének garanciáit

beépíteni a törvényi szabályozásba . Miért nem kell például a NAV által kezelt szerverre

rákötni a játékgépeket? Miért nincs például Magyarországon speciális kaszinó rend őrség

(Game Police)? Miért nem tartja fokozott ellenőrzése alatt az állam a pénznyerők világát?

Hogyan terjed ki az ellenőrzési gyakorlat, a kockázatok feltárása az üzemeltetőkre? Miért nem

az állam rendelkezik a nyerőgépek felett, vagyis miért engedi át a gépek beszerzésének ,

bérbeadását a jogát és az ezzel járó profitot másoknak?Vajon kinek, kiknek az érdekében j ó

az, hogy alulellenőrzött a pénznyerők világa?
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A kormány tehát látványos pálfordulást követett el egy év alatt, miközben az ügy kockázatai a
nyilvánosság előtt ismeretlenek. Az állampolgároknak joguk van megismerni a
nemzetbiztonsági bizottság által megismert min ősített jelentést, hogy mérlegelhessék a z
elektronikus kaszinók engedélyezésének kockázatait .



ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Budapest

Tisztelt Elnök Úr !

Az Országgyűlésről szóló 2012 . évi XXXVI. törvény 15 .* 4) bekezdése alapján mellékelten
benyújtjuk a Hová tűntek és kinél landoltak a pénznyerő automatákból származó
milliárdok? szóló országgyűlési határozati javaslatot .

Budapest, 2013 . december 18 .
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